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§ 1  
Justering 

 

Förste vice ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach (S) och 

andre vice ordföranden Ulf Fridebäck (FP) justerar dagens 

protokoll tillsammans med ordföranden Margareta Björk (M). 

Justering sker den 23 juni 2014. 

 

 

§ 2  
Interpellation om storleken på barngrupperna i 
förskolan (nr 2014:5) 
Dnr 321-265/2014 

 
Beslut 

Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Rana Carlstedt (S) har ställt en interpellation om storleken på 

barngrupperna i förskolan. Kommunfullmäktige beslutade den 

10 mars 2014 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) besvarar interpellationen. Skriftligt svar 

i bilaga 1. 

 

I debatten yttrar sig Rana Carlstedt och borgarrådet Edholm. 

 

 

§ 3  
Interpellation om korta vårdtider och lång väntan i 
hemmet (nr 2014:10) 
Dnr 327-516/2014 

 
Beslut 

Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Eivor Karlsson (MP) har ställt en interpellation om korta vård-

tider och lång väntan i hemmet. Kommunfullmäktige beslutade 

den 5 maj 2014 att interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Larsson (M) besvarar interpellationen. Skriftligt svar 

i bilaga 2. 
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I debatten yttrar sig Eivor Karlsson, borgarrådet Larsson och 

Torun Boucher. 

 

 

§ 4  
Interpellation om undermåliga arbetsvillkor för 
anställda i vissa företag inom privat hemtjänst 
(nr 2014:11) 
Dnr 210-648/2014 

 
Beslut 

Interpellationen är besvarad. 

 
Interpellationen 

Ann-Margarethe Livh (V) har ställt en interpellation om under-

måliga arbetsvillkor för anställda i vissa företag inom privat 

hemtjänst. Kommunfullmäktige beslutade den 26 maj 2014 att 

interpellationen fick ställas. 

 

Borgarrådet Larsson (M) besvarar interpellationen. Skriftligt svar 

i bilaga 3. 

 

I debatten yttrar sig Ann-Margarethe Livh, Christopher Ödmann, 

borgarråden Larsson och Mogert, Torun Boucher och Jackie 

Nylander. 

 

 

§ 5  
Bordlagda interpellationer 

 
Beslut 
 

Kommunfullmäktige bordlägger interpellationerna nr 12 och 

13 för år 2014. 

 

 

§ 6  
Muntlig frågestund 

 
Fråga nr 1 

Borgarrådet Bjuggren (S) ställer en fråga om museum i Mälar-

höjden Hertha Hillfon. 

 

Borgarrådet Sjöstedt (FP) svarar på frågan. 
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Fråga nr 2 

Eivor Karlsson (MP) ställer en fråga om situationen på Gubb-

ängsskolan. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 3 

Karin Rågsjö (V) ställer en fråga om tiggartelefon. 

 

Borgarrådet König Jerlmyr (M) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 4 

Jan Valeskog (S) ställer en fråga om formativ bedömning gymna-

siet. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 5 

Åke Askensten (MP) ställer frågan: Anser borgarrådet att hälso-

riskerna med Förbifart Stockholm är acceptabla?  

 

Borgarrådet Hamilton (M) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 6 

Ann Mari Engel (V) ställer frågan: Vad händer med Götgats-

backen?  

 

Borgarrådet Hamilton (M) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 7 

Borgarrådet Bjuggren (S) ställer en fråga om stadens simunder-

visning. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) svarar på frågan.  

 
Fråga nr 8 

Jan Valeskog (S) ställer en fråga om karriärtjänster. 

 

Borgarrådet Edholm (FP) svarar på frågan.  
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§ 7  
Anmälan av skrivelser 
 

Skrivelser som har inkommit till kommunfullmäktige och del-

getts berörda organ anmäls, bilaga 4.  

 

 

§ 8  
Anmälan av ny ledamot och ersättare 
 

Länsstyrelsen i Stockholms läns beslut den 10 juni 2014 att utse 

ny ledamot och nya ersättare i kommunfullmäktige för tiden till 

och med den 14 oktober 2014 anmäls. 

 

Åsa Wester (S) har utsetts till ledamot efter Tomas Rudin (S).  

 

Karin Lekberg (S) har utsetts till ersättare efter Åsa Wester (S).  

 

Hugo Nordenfelt (M) har utsetts till ersättare efter Joar Horn (M).  

 

 

§ 9  
Närvaro 

 

Närvaro antecknas enligt----------------------------------bilaga 5. 

 

 

§ 10  
Justering 
 

Beslut 

Förste vice ordföranden Eva-Louise Erlandsson Slorach (S) 

och andre vice ordföranden Ulf Fridebäck (FP) justerar da-

gens protokoll tillsammans med ordföranden Margareta Björk 

(M). Justering sker den 23 juni 2014. 
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§ 11  
Valärenden, fyllnadsval 
Valärende i kommunfullmäktige 2014-06-16 

 
Beslut 

1. Avsägelser och entlediganden godkänns. 

2. Val förrättas för att utse ny person till uppdrag enligt val-

beredningens förslag. 

3. Om inte annat framgår inträder den senast valda ersättaren 

sist till tjänstgöring för sitt parti. 

4. Om en ersättare/suppleant utses till ordinarie ledamot, ut-

ses en ny ersättare/suppleant. 

5. För avsägelse i kommunfullmäktige hemställs om ny sam-

manräkning hos länsstyrelsen. 

6. Vakanser bordläggs. 
 

Ärendet 

Valärende i kommunfullmäktige 2014-06-16 behandlas, bilaga 6. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens och valberedningens förslag. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

och valberedningens förslag.  

 

 

§ 12  
Klimatförändring och Stockholms stad 
Delrapport 1 Inventering av Stockholms stads klimatanpass-
ningsarbete 
Delrapport 2 Riskbild: Klimatförändringar och Stockholms stads 
sårbarhet 
Handlingsplan för klimatanpassning (utl. 2014:55) 
Dnr 125-1901/2013 

 
Beslut 

1. Rapport om ”Inventering av Stockholms stads klimatan-

passningsarbete” och ”Riskbild: Klimatförändringar och 

Stockholms stads sårbarhet”, enligt bilaga 2 och 3 till ut-

låtandet, godkänns.  

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en handlings-

plan för klimatanpassning tillsammans med berörda 

nämnder. 
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Reservationer 

Samtliga ledamöter för Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2014:55 be-

handlas. Utlåtandet gäller ett ärende om klimatförändring och 

Stockholms stad. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Ankersjö, Jan Valeskog, borgar-

rådet Hamilton, Stellan Hamrin, Åke Askensten, Ewa 

Samuelsson, Jonas Nilsson, Ewa Larsson, Patrik Silverudd och 

Katarina Luhr. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Ankersjö (C) föreslår att kommunfullmäktige beslu-

tar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Åke Askensten (MP) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Miljöpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Stellan Hamrin (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar en-

ligt Vänsterpartiets förslag, bilaga 7. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

 

§ 13  
Justering av köavgifter, Bostadsförmedlingen i 
Stockholm AB (utl. 2014:71) 
Dnr 316-573/2014 

 
Beslut 

1. Köavgiften fastställs till en årsavgift, inklusive moms, om 

210 kronor. 

2. Köavgiften gäller avgift som debiteras de köande från och 

med kommunfullmäktiges beslut, dock tidigast den 1 juli 

2014.  
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Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:71 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om justering av köavgifter, Bostadsförmedlingen 

i Stockholm AB. 

 

I debatten yttrar sig Jackie Nylander, Christina Elffors Sjödin, 

Emma Lindqvist och borgarrådet Larsson. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

 

§ 14  
Förnybar energi i stadens egna fastigheter – riktlinjer 
m.m. (utl. 2014:72) 
Dnr 310-1382/2013 

 
Beslut 

1. Riktlinjerna ”Förnybar energi i stadens egna fastigheter”, 

bilaga 2 till utlåtandet, godkänns med följande justeringar 

och tillägg. 

- Ny riktlinje om att geotermiska lösningar för fastig-

heternas energiförsörjning ska ensamt eller i kombi-

nation med andra förnybara energikällor undersökas 

där det är tekniskt och ekonomiskt motiverat. 

- Ny riktlinje om att stadens miljöprogram ska följas vid 

upphandling av energilösningar.  

- Riktlinjen att fastigheten inte bör vara blå- eller grön-

klassad ersätts med en individuell prövning av varje 

fastighet utifrån funktionell, teknisk och estetisk lämp-

lighet. 

- Riktlinjen att den elenergi som köps ska vara märkt en-

ligt Svenska Naturskyddsföreningens licens ”Bra Mil-

jöval – märkt El” ersätts med att upphandlad el ska 

följa Miljöstyrningsrådets föreskrifter motsvarande 

nivå 2-3, enligt delmål 3.2 i Stockholms miljöprogram 

2012-2015. 

- Riktlinjen som avser upphandlad fjärrvärme omformu-

leras till att den fjärrvärme som köps ska upphandlas 

och krav ställas på över 3/4 förnybara bränslen. 
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2. Vid en revidering av riktlinjerna ska dessa kompletteras 

med ett underlag för hur avfallshanteringen av uttjänta sol-

celler och solfångare hanteras.  

3. Stadsbyggnadsnämndens checklista och vägledning för 

bygglovsprocessen för solceller och solfångare ska biläg-

gas riktlinjerna. 

4. Berörda nämnder uppdras och Stockholm Stadshus AB 

uppmanas uppdra berörda dotterbolag att inventera sina 

fastigheter och ta fram ett underlag med stöd av de riktlin-

jer som slås fast i utlåtandet.  

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:72 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om förnybar energi i stadens egna fastigheter – 

riktlinjer m.m. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Ankersjö, Ann Mari Engel, Jakop 

Dalunde, Jonas Nilsson, Ewa Samuelsson, borgarrådet Sjöstedt, 

Jan Valeskog och Maria Antonsson. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Ankersjö (C) föreslår att kommunfullmäktige beslu-

tar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Jakop Dalunde (MP) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Miljöpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 15  
Fossilbränsleoberoende organisation 2030 
Rapport från stadsledningskontoret (utl. 2014:73) 
Dnr 310-1508/2013 

 
Beslut 

1. Rapporten ”Fossilbränsleoberoende organisation 2030”, bi-

laga 2 till utlåtandet, godkänns. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i samband med näst-

kommande revidering inarbeta målsättningen ”Fossil-

bränsleoberoende organisation 2030” i stadens miljöpro-

gram enligt utlåtandet. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:73 behandlas. Utlåtandet 

gäller en rapport från stadsledningskontoret om fossilbränsleobe-

roende organisation 2030. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Ankersjö och Helldén, Stellan 

Hamrin, Jan Valeskog, Stefan Nilsson, Jonas Nilsson och Ewa 

Samuelsson. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Ankersjö (C) föreslår att kommunfullmäktige beslu-

tar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Helldén (MP) föreslår att kommunfullmäktige be-

slutar enligt Miljöpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 16  
Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019 
Förslag från miljö- och hälsoskyddsnämnden (utl. 2014:74) 
Dnr 303-1952/2013 

 
Beslut 

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019, enligt bilaga 2 

till utlåtandet, godkänns. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:74 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett förslag från miljö- och hälsoskyddsnämnden om 

Stockholms stads kemikalieplan 2014-2019. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Ankersjö, Stellan Hamrin, 

Katarina Luhr, Ewa Samuelsson, Maria Antonsson, Isabel 

Smedberg Palmqvist, Åke Askensten, Ewa Larsson och Jonas 

Nilsson. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Ankersjö (C) föreslår att kommunfullmäktige beslu-

tar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Katarina Luhr (MP) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Miljöpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 17  
Strategisk bullerkartläggning och Åtgärdsprogram 
buller Stockholms stad 2014 - 2018 enligt förordningen 
om omgivningsbuller (utl. 2014:75) 
Dnr 303-1953/2013 

 
Beslut 

1. Åtgärdsprogram Buller Stockholms stad, för åren 2014-

2018, enligt förordningen om omgivningsbuller (SFS 

2004:675) i enlighet med bilaga 2 till utlåtandet, antas. 

2. Åtgärdsprogram Buller Stockholms stad, för åren 2014-

2018, ersätter nuvarande riktlinjer om buller till stadens 

Miljöprogram som antogs av kommunfullmäktige den 

14 april 2010. 

3. Berörda nämnder uppmanas att i övrigt beakta vad som 

framgår av stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

4. Stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att ta fram ett ge-

staltningsprogram för bullervallar, i samarbete med övriga 

berörda nämnder. 

5. Exploateringsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och miljö- 

och hälsoskyddsnämnden ska utreda möjligheten att inklu-

dera akustiska aspekter i stadens grönytefaktor. 

6. Miljö- och hälsoskyddsnämnden får i uppdrag att över-

sända Åtgärdsprogram Buller Stockholms stad, för åren 

2014-2018, till Naturvårdsverket samt till övriga myndig-

heter och kommuner som berörs av åtgärdsprogrammet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:75 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om strategisk bullerkartläggning och Åtgärds-

program buller Stockholms stad 2014-2018 enligt förordningen 

om omgivningsbuller. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Ankersjö, Stellan Hamrin, Jan 

Valeskog, Jonas Nilsson, borgarrådet Helldén, Karin Rågsjö, Åke 

Askensten och borgarrådet Hamilton. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 18  
Upprustning och utveckling av fastigheterna 
Riddaren 3 (Östermalmshallen) och Riddaren 13 
Genomförandebeslut (utl. 2014:76) 
Dnr 308-607/2014 

 
Beslut 

Fastighetsnämnden medges rätt att genomföra en upprustning 

och utveckling av fastigheterna Riddaren 3 (Östermalmshal-

len) och Riddaren 13 till en investeringsutgift om 635 mnkr. 

Utgifterna för år 2014 ska rymmas inom nämndens investe-

ringsbudget. Utgifterna för kommande år behandlas i budget 

för 2015. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:76 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett genomförandebeslut om upprustning och utveckling av 

fastigheterna Riddaren 3 (Östermalmshallen) och Riddaren 13. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Sjöstedt och Maria Hannäs. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

 

§ 19  
Ombyggnad och upprustning av fastigheterna Stads-
gården 1 och del av Södermalm 6:38, Stadsmuseet 
(Södra stadshuset) 
Genomförandebeslut (utl. 2014:77) 
Dnr 308-606/2014 

 
Beslut 

1. Fastighetsnämnden medges rätt att genomföra ombygg-

nation av fastigheten Stadsgården 1 och del av Södermalm 

6:38 till en investeringsutgift om 90 mnkr. 

2. Utgifterna för 2014 ska rymmas inom nämndens investe-

ringsbudget. Utgifterna för kommande år behandlas i bud-

get för 2015. 
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Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:77 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om ombyggnad och upprustning av fastigheterna 

Stadsgården 1 och del av Södermalm 6:38, Stadsmuseet. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Sjöstedt, Mats Berglund och 

Maria Hannäs. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

 

§ 20  
Ändringar i reglemente för servicenämnden och in-
struktion för stadsledningskontoret (utl. 2014:78) 
Dnr 661-71/2014 

 
Beslut 

Ändringar i reglemente för servicenämnden godkänns, 

bilaga 1 till utlåtandet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:78 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om ändringar i reglemente för servicenämnden 

och instruktion för stadsledningskontoret 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 21  
Ändringar i reglemente för kommunstyrelsen, arbets-
marknadsnämnden, kulturnämnden, servicenämnden, 
socialnämnden, valnämnden, äldrenämnden och stads-
delsnämnderna (utl. 2014:79) 
Dnr 661-182/2012, 661-1782/2012 

 
Beslut 

1. Ändringar i reglemente för kommunstyrelsen, arbetsmark-

nadsnämnden, kulturnämnden, servicenämnden, social-

nämnden, valnämnden, äldrenämnden och stadsdelsnämn-

derna enligt bilagorna 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8 och 9 till utlåtandet 

godkänns. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att se över 

arbetsmarknadsnämndens reglemente med hänsyn till de 

synpunkter som framförts under beredningen av ärendet. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:79 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om Ändringar i reglemente för kommunstyrel-

sen, arbetsmarknadsnämnden, kulturnämnden, servicenämnden, 

socialnämnden, valnämnden, äldrenämnden och stadsdelsnämn-

derna. 

 

I debatten yttrar sig Jonas Eklund och borgarrådet Nordin. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 22  
Överföring av dagvattenanläggningar och VA-huvud-
mannaskap (vatten och avlopp) till Stockholm Vatten 
VA AB (utl. 2014:80) 
Dnr 302-421/2014 

 
Beslut 

1. Överföringen av stadens dagvattenanläggningar och led-

ningar från trafik- och renhållningsnämnden och exploate-

ringsnämnden till Stockholm Vatten VA AB, godkänns.  

2. Stockholm Vatten VA AB godkänns som ensam verksam-

hetsutövare för stadens dagvatten och VA-anläggningar, 

VA-huvudman. 

3. Trafik- och renhållningsnämnden och exploateringsnämn-

den får i uppdrag att avyttra anläggningarna till ett mark-

nadsvärde om 32,1 mnkr till Stockholm Vatten VA AB. 

4. Exploateringsnämnden och trafik- och renhållningsnämn-

den (trafiknämnden från 1 juli 2014) får i uppdrag och 

Stockholms Stadshus AB uppmanas att via Stockholm 

Vatten AB att ge Stockholm Vatten VA AB i uppdrag att i 

samband med tertialrapport 2 år 2014 återrapportera änd-

ringar i avtal och rutiner som följer av beslutet om att föra 

över anläggningarna. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:80 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om överföring av dagvattenanläggningar och 

VA-huvudmannaskap (vatten och avlopp) till Stockholm Vatten 

VA AB. 

 

I debatten yttrar sig Stellan Hamrin och Katarina Luhr. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 23  
Förordnande av borgarråd för tiden 16 juni 2014 –  
20 oktober 2014 (utl. 2014:81) 
Dnr 211-763/2014 

 
Beslut 

1. Emilia Bjuggren (S) utses till borgarråd för tiden 

16 juni 2014 - 20 oktober 2014. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:81 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om förordnande av borgarråd för tiden 16 juni 

2014 – 20 oktober 2014. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

 

§ 24  
Redovisning av motioner, inlämnade före den 1 juli 
2013, som inte behandlats av kommunstyrelsen 
(utl. 2014:82) 
Dnr 019-496/2014 

 
Beslut 

Redovisningen av motioner, inlämnade före den 1 juli 2013, 

som inte behandlats av kommunstyrelsen godkänns.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:82 behandlas. Utlåtandet 

gäller en redovisning av motioner, inlämnade före den 1 juli 

2013, som inte behandlats av kommunstyrelsen. 

 

I debatten yttrar sig Maria Hannäs. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 25  
Överenskommelse om exploatering med försäljning 
och tomträtt, för bostadsändamål inom fastigheten 
Hjorthagen 1:2 m.fl. i Hjorthagen med Gasklockor 3 AB 
och Oscar Properties Gasklockor AB 
Genomförandebeslut (utl. 2014:83) 
Dnr 302-284/2014 

 
Beslut 

Ärendet ska avgöras idag. 

1. Exploateringsnämnden medges rätt att genomföra exploa-

tering inom del av Hjorthagen 1:2 och del av Hjorthagen 

1:1 omfattande investeringsutgifter om 99 miljoner kronor. 

Utgifterna för 2014 ska rymmas inom nämndens investe-

ringsbudget. Utgifterna för kommande år behandlas i bud-

get för 2015. Exploateringsnämnden får i uppdrag att ge-

nomföra projektet. 

2. Överenskommelse med Gasklockor 3 AB och Oscar Pro-

perties Gasklockor AB avseende del av Hjorthagen 1:2 och 

del av Hjorthagen 1:1 godkänns, enligt bilaga till utlåtan-

det. Exploateringsnämnden får i uppdrag att träffa erfor-

derliga avtal med en försäljningsinkomst om cirka 400 

miljoner kronor enligt vad som anges i exploaterings-

nämndens genomförandebeslut.  

 
Reservation 

Samtliga ledamöter för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet 

att avgöra ärendet idag.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:83 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om överenskommelse om exploatering med för-

säljning och tomträtt, för bostadsändamål inom fastigheten Hjort-

hagen 1:2 m.fl. i Hjorthagen med Gasklockor 3 AB och Oscar 

Properties Gasklockor AB. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Larsson, Maria Östberg 

Svanelind, Daniel Forslund, Ann-Margarethe Livh, Jonas 

Naddebo, borgarrådet Helldén, Erik Slottner och Åke Askensten. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Larsson (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 
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Maria Östberg Svanelind (S) och borgarrådet Helldén (MP) åter-

tar återremissyrkandet i Socialdemokraternas och Miljöpartiets 

gemensamma förslag till beslut i kommunstyrelsen och ändrar det 

till ett särskilt uttalande. 

 

Ann-Margarethe Livh (V) föreslår att kommunfullmäktige be-

slutar enligt Vänsterpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

innebärande återremiss. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer först förslaget om att avgöra ärendet idag mot 

förslaget att avgöra ärendet senare vilket innebär återremiss och 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden konstaterar därefter att det finns ett förslag till beslut 

och det är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

 

§ 26  
Överenskommelse om exploatering med försäljning 
och tomträtt, för bostadsändamål och förskola inom 
Liljeholmen 1:1 m.fl. vid Nybohovsbacken, i Liljehol-
men, med Besqab Strandängarna III AB, Besqab 
Strandängarna VIII AB, Besqab Strandängarna IX AB, 
AB Svenska Bostäder och Skolfastigheter i Stockholm 
AB 
Genomförandebeslut (utl. 2014:84) 
Dnr 302-420/2014 

 
Beslut 

Ärendet ska avgöras idag. 

1. Exploateringsnämnden medges rätt att genomföra exploa-

tering inom Liljeholmen 1:1 m.fl. omfattande investerings-

utgifter om 71,0 mnkr. Utgifterna för år 2014 ska rymmas 

inom nämndens investeringsbudget. Utgifterna för kom-

mande år behandlas i budget för 2015. Exploaterings-

nämnden får i uppdrag att genomföra projektet.  

2. Överlåtelse av del av Liljeholmen 1:1 för en preliminär för-

säljningslikvid om 103,0 mnkr godkänns. Exploaterings-

nämnden får i uppdrag att träffa erforderliga avtal. 
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Reservation 

Samtliga ledamöter för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet 

att avgöra ärendet idag.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:84 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om överenskommelse om exploatering med för-

säljning och tomträtt, för bostadsändamål och förskola inom Lil-

jeholmen 1:1 m.fl. vid Nybohovsbacken, i stadsdelen Liljehol-

men. 

 

I debatten yttrar sig Ann-Margarethe Livh, Sara Pettigrew och 

borgarrådet Larsson. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Larsson (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Ann-Margarethe Livh (V) föreslår att kommunfullmäktige be-

slutar enligt Vänsterpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen 

vilket innebär återremiss. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer först förslaget om att avgöra ärendet idag mot 

förslaget att avgöra ärendet senare vilket innebär återremiss och 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden konstaterar därefter att det finns ett förslag till beslut 

och det är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 27  
Överenskommelse om exploatering med överlåtelse av 
mark med Einar Mattsson Projekt AB och Veidekke 
Bostad AB avseende uppförande av bostadshus inom 
delar av Vasastaden 1:16 (blivande kv. Cellen och kv. 
Enzymet) i Hagastaden inom Norrmalm, Stockholms 
kommun (utl. 2014:86) 
Dnr 302-466/2014 

 
Beslut 

Överenskommelserna om exploatering med överlåtelse av 

mark med Einar Mattsson Projekt AB och Veidekke Bostad 

AB avseende byggnation av bostadshus i Hagastaden god-

känns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:86 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om överenskommelse om exploatering med 

överlåtelse av mark med Einar Mattsson Projekt AB och 

Veidekke Bostad AB avseende uppförande av bostadshus inom 

delar av Vasastaden 1:16 (blivande kv. Cellen och kv. Enzymet) i 

Hagastaden inom Norrmalm, Stockholms kommun. 

 

I debatten yttrar sig Maria Östberg Svanelind, borgarrådet 

Larsson och Åke Askensten. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 
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§ 28  
Överenskommelse om exploatering med försäljning om 
cirka 160 mnkr och tomträtt för bostäder, förskola och 
kommersiella lokaler inom fastigheten Södermalm 9:1 
m.fl. i Södermalm med JM AB och AB Stockholmshem  
Genomförandebeslut (utl. 2014:87) 
Dnr 302-603/2014 

 
Beslut 

1. Exploateringsnämnden medges rätt att genomföra exploa-

tering inom Södermalm 9:1 m.fl. omfattande investerings-

utgifter om 72,5 mnkr. Utgifterna för 2014 ska rymmas 

inom nämndens investeringsbudget. Utgifterna för kom-

mande år behandlas i budget för 2015. Exploaterings-

nämnden får i uppdrag att genomföra projektet. 

2. Försäljning av Södermalm 9:1, 9:10 och 9:15 för en preli-

minär försäljningslikvid om ca 160,0 mnkr godkänns. Ex-

ploateringsnämnden får i uppdrag att träffa erforderliga 

avtal. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet 

till förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:87 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om överenskommelse om exploatering med för-

säljning om cirka 160 mnkr och tomträtt för bostäder, förskola 

och kommersiella lokaler inom fastigheten Södermalm 9:1 m.fl. i 

Södermalm med JM AB och AB Stockholmshem. 

 

I debatten yttrar sig Maria Hannäs, Patrik Silverudd, borgarrådet 

Larsson och Erik Slottner. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Larsson (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Maria Hannäs (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Vänsterpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

 

§ 29  
AB Stockholmshems nyproduktion av bostäder i kv. 
Hornslandet (tidigare kv. N15) i DP Norra 2 i Norra 
Djurgårdsstaden 
Genomförandebeslut (utl. 2014:88) 
Dnr 023-555/2014 

 
Beslut 

Genomförandet av nyproduktion av 152 lägenheter med 

kompletterande lokaler, inom kv. Hornslandet, Norra Djur-

gårdsstaden, till en total investeringsutgift om 540 mnkr, god-

känns. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:88 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om AB Stockholmshems nyproduktion av bostä-

der i kv. Hornslandet (tidigare kv. N15) i DP Norra 2 i Norra 

Djurgårdsstaden. 

 

I debatten yttrar sig Maria Hannäs, Maria Antonsson, borgarrådet 

Larsson och Ewa Larsson. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det 

är kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att kommun-

fullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

 

§ 30  
Strategi för ökad cykling i Stockholms stad 
(utl. 2014:85) 
Dnr 329-49/2014 

 
Beslut 

1. Strategi för ökad cykling i Stockholms stad inklusive hand-

lingsplan, enligt bilaga 2 till utlåtandet, antas. 
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2. Stadsdelsnämndernas ansvar för cykelplanens pendlingsnät 

överförs per den 1 januari 2015 till trafik- och renhåll-

ningsnämnden (från 1 juli 2014 trafiknämnden), som får 

det samlade ansvaret för cykelplanens pendlingsnät.  

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda de ekonomiska 

konsekvenserna av en överföring av ansvaret från stads-

delsnämnderna till trafik- och renhållningsnämnden (från 1 

juli 2014 trafiknämnden) för cykelplanens pendlingsnät.  

4. Trafik- och renhållningsnämnden (från 1 juli 2014 trafik-

nämnden) får i uppdrag att ta fram en strategi för anlägg-

ning och drift av cykelgarage i staden. 

5. Exploateringsnämnden, trafik- och renhållningsnämnden 

(från 1 juli 2014 trafiknämnden) och stadsbyggnadsnämn-

den uppmanas att beakta vad som i övrigt framgår av 

”Strategi för ökad cykling i Stockholms stad” inklusive 

handlingsplan avseende nya insatser och åtgärder. 

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Miljöpartiet och Vänsterpartiet reserverar 

sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:85 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett ärende om strategi för ökad cykling i Stockholms stad. 

 

I debatten yttrar sig borgarråden Ankersjö, Helldén och Bjuggren, 

Maria Östberg Svanelind, Jonas Nilsson, Maria Hannäs, Erik 

Slottner, borgarrådet Hamilton, Daniele Fava, Malte Sigemalm, 

Maria Antonsson, Ann Mari Engel, Birgitta Hansen och 

Christopher Ödmann. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Ankersjö (C) föreslår att kommunfullmäktige beslu-

tar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Helldén (MP) föreslår att kommunfullmäktige be-

slutar enligt Miljöpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Maria Hannäs (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Vänsterpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 
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Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

 

§ 31  
Internationell gästspelsscen i Gasklocka 2 i miljö-
stadsdelen Norra Djurgårdsstaden 
Inriktningsbeslut (utl. 2014:89) 
Dnr 328-556/2014, 328-608/2014 

 
Beslut 

Ärendet återremitteras.  

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens utlåtande nr 2014:89 behandlas. Utlåtandet 

gäller ett inriktningsbeslut om internationell gästspelsscen i Gas-

klocka 2 i miljöstadsdelen Norra Djurgårdsstaden. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Sjöstedt, Ewa Larsson, Ann Mari 

Engel, borgarrådet Bjuggren och Mats Berglund. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Sjöstedt (FP) föreslår att kommunfullmäktige beslu-

tar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Bjuggren (S), Ewa Larsson (MP) och Ann Mari 

Engel (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt Social-

demokraternas, Miljöpartiets och Vänsterpartiets gemensamma 

förslag till beslut i kommunstyrelsen innebärande återremiss. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslaget om att avgöra ärendet idag mot för-

slaget att avgöra ärendet senare vilket innebär återremiss. Ordfö-

randen konstaterar att det finns stöd för minoritetsåterremiss. 
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§ 32  
Motion om en mer positiv attityd till gatukonst och 
graffiti (utl. 2013:93) 
Dnr 328-950/2012 

 
Beslut 

Ärendet återremitteras.  

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Miljöpartiet reserverar sig mot beslutet till 

förmån för det egna förslaget. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2013:93 be-

handlas. Utlåtandet gäller en motion av Mats Berglund (MP) i 

vilken han föreslår att staden antar en allmänt positiv attityd till 

gatukonst och graffiti. 

 

I debatten yttrar sig borgarrådet Sjöstedt, Mats Berglund, Elias 

Granqvist, Salar Rashid, Ann Mari Engel, Erik Slottner, borgar-

råden Ankersjö och Hamilton, Berthold Gustavsson och Awad 

Hersi. 

 
Förslag till beslut 

Borgarrådet Sjöstedt (FP) föreslår att kommunfullmäktige åter-

remitterar ärendet, bilaga 8. 

 

Mats Berglund (MP) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Miljöpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen.  

 
Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns stöd för återremiss. 
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§ 33  
Motion om förbättringar av stadens föreningstavlor 
(utl. 2013:94) 
Dnr 324-1256/2012 

 
Beslut 

Motion (2012:42) av Maria Hannäs (V) om ”Förbättringar av 

stadens föreningstavlor” anses besvarad med vad som sägs i 

utlåtandet.  

 
Reservationer 

Samtliga ledamöter för Socialdemokraterna och Vänsterpartiet 

reserverar sig mot beslutet till förmån för egna förslag. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsens tidigare bordlagda utlåtande nr 2013:94 be-

handlas. Utlåtandet gäller en motion av Maria Hannäs (V) i vil-

ken hon föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en 

översyn av stadens föreningstavlor. 

 

I debatten yttrar sig Maria Hannäs, Daniel Somos, borgarrådet 

Bjuggren, Ewa Larsson och borgarrådet Mogert. 

 
Förslag till beslut 

Daniel Somos (M) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Borgarrådet Mogert (S) föreslår att kommunfullmäktige beslutar 

enligt Socialdemokraternas förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 

Maria Hannäs (V) föreslår att kommunfullmäktige beslutar enligt 

Vänsterpartiets förslag till beslut i kommunstyrelsen. 

 
Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att kom-

munfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 34  
Bordläggning av ärenden 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige bordlägger kommunstyrelsens utlåtan-

den nr 105, 106, 115, 117, 118, 125, 156, 157, 158, 159, 160, 

165, 166, 167, 170, 171, 172, 173, 174, 180, 181, 183, 184, 

185, 191, 192, 189 och 194 för år 2013 och nr 6, 7, 8, 9, 20, 

30, 45, 46, 47, 48 och 49 för år 2014. 

 

 

§ 35  
Nya motioner 

 

Under tiden den 27 maj – 16 juni 2014 väcktes följande motioner: 

 

1. (2014:10) av Maria Antonsson (MP) om förbättring av 

stockholmarnas möjligheter till att bada 

Dnr 328-881/2014; 

 

2. (2014:11) av Maria Hannäs (V) om Söder Mälarstrand som 

ett grönare och hälsosammare promenadstråk 

Dnr 328-882/2014; 

 

3. (2014:12) av Maria Hannäs (V) om en kreativ vision för 

Högdalstopparna som ett viktigt led i skapandet av Eko-

park Syd 

Dnr 328-883/2014. 

 

 

Sammanträdet avslutas kl. 19.45. 

 

 

 

Vid protokollet 

Ulrika Gunnarsson 

 

 


